

[Inline Version / Version en ligne](#)

## Newsletter n°3

### September 2015

### Paris 2018 : D - 1025

## A word from the President

Dear Friends,

These past few months, PARIS 2018 reached a new milestone.

In addition to the financial support received from the National Centre for the Development of Sport (CNSD) and operational support from the Inter-ministerial Delegate for major sports events (DIGES), the Ministry of the City, Youth and Sports has 'loaned' for the next three years an experienced staff member who will serve as the PARIS 2018 Executive Director.

PARIS 2018 has also hired a Development Manager, who is in charge of seeking sponsors and raising funds. The Foundation Inclusion PARIS 2018, under the auspices of the FACE Foundation (Fondation Agir Contre l'Exclusion) chaired by Gérard Mestrallet, has been officially opened.

Team France, represented by FSGL (the gay and lesbian sports federation), wore the colors of PARIS 2018 during the Eurogames in Stockholm, just three years before the 10th Gay Games. This November 4th launches the official countdown: 1000 days before the Gay Games 10 Opening Ceremony.

And finally, all the volunteers and partners in Paris and Ile-de-France are mobilizing to finalize the full program of events during Gay Games10. Contracts with venues will be signed and the detailed planning for the week of Gay

## Key dates

**1st to 11th October 2015 :**  
European Masters Games in Nice

**Sunday, 4th October 2015 17.00 :**  
Thé au Sport at Tango (Paris 3e)

**8th October 2015 :**  
- Institutional Monitoring Committee PARIS 2018  
- Volunteer evening at Café Tomate (Paris 11e) from 19.00 to 02.00 with the PopinGays

**11th October 2015 :**  
MenInFrance evening with benefits going to PARIS 2018 (from 17.00 onwards)

**16th to 18th October 2015 :**  
meeting of the Gay Games General Assembly in Limerick (Ireland)

**4th November 2015 :**  
Press conference at the Paris City Hall to launch the

Games will be outlined in full.

Please help us to spread the word about Paris 2018 - Gay Games 10. The success of the Gay Games depends on all of us.

Let's make PARIS 2018 an unforgettable experience!

**Manuel PICAUD**  
PARIS 2018 Co-president

countdown clock for PARIS  
2018: D-1000

**12th March 2016 :**  
Meeting of PARIS 2018  
General Assembly at the  
Paris City Hall.

---

## **Information and Updates**

---

### **PARIS 2018 inaugurates its new offices**

PARIS 2018 has been in its new offices in the headquarters of the French Fencing Federation (FFE) in Bagnole, located next to the Metro Gallieni, since mid-May 2015. FFE President, Isabelle Lamour, and the 10 employees of the Federation warmly welcomed the representatives of PARIS 2018 and the Federation of Gay Games (FGG) at an informal inauguration. PARIS 2018 now has two offices (50 m2) and access to three meeting rooms, with a total of 150m2 plus a cafeteria and a shared common space.

PARIS 2018 also hosted two meetings of the FSGL Board in July and September.

PARIS 2018 met with representatives of the French national government, the Region, the City of Paris, and president of the FSGL for the 2nd Institutional Monitoring Committee on Thursday October 8th.



### **Tourism and accomodation: request for proposal -> PARIS 2018 : we're off !**

On Monday, September 7th, the PARIS 2018 Tourism team launched a request for proposal to select one or more providers to manage the design and marketing of a wide range of housing services and tourism. These services will be offered starting in May 2016 via the [www.Paris2018.com](http://www.Paris2018.com) site. Participants will be able to book their accomodation.

The tender was published in [Tourmag](#) in mid-September.

The deadline for the reception of tenders is Friday, October 30th.

[For more information](#) (in French)



## PARIS 2018 polos

Dress in the colors of the Gay Games!

Pending the opening of an online store, PARIS 2018 proposes two white polo shirts, one with a navy blue logo and the PARIS 2018 inscription - all equal – and the a four-color logo with the text PARIS 2018 - GAY GAMES 10 - all equal.



The polo shirts are available in men's or women's sizes. Only 40€, plus shipping and postage costs. Information about the online store will be available soon.

## Coming up : Countdown to the Opening Ceremony, D-1000 to PARIS 2018

On 4th November, PARIS 2018 will launch the Countdown Clock at the Paris City Hall with Paris Mayor Anne Hidalgo, Secretary of State for Sports Thierry Braillard and President of the Ile-de-France Jean-Paul Huchon. Also present will be PARIS 2018 Patrons Laura Flessel, Olympic fencing athlete, and Jean-Paul Gaultier, world-reknown fashion designer. The Gay Games 10 countdown clock will be launched and on display at Paris City Hall.

---

## Here and There

---

### PARIS 2018 at the Stockholm 2015 Eurogames

The 300-strong French delegation stood out nicely at this 10th edition of the Eurogames in Stockholm from 5 to 9 August 2015. In the smart Team France uniform, each member was an ambassador for PARIS 2018 and the FSGL, offering an open invitation to everyone to come and participate in the upcoming Gay Games and the International Tournament of Paris. One of the highlights of the week was the "Pink flamingo" water show, won by the swimmers of Paris Aquatique, who displayed a huge PARIS 2018 flag. Of course, the Team France evening was a great success, with a taste of the festive spirit of the future Gay Games. For more information about PARIS 2018 at the Stockholm Eurogames, see: <https://www.Paris2018.com/en/news/Paris-2018-Eurogames-Stockholm>

### PARIS 2018 all around France

In 2015, the PARIS 2018 team will have participated in four French LGBT tournaments LGBT: in Lyon, Montpellier, Niort and Paris. These tournaments are excellent opportunities to meet Gay Games participants. PARIS 2018 was also present at two Forums of Associations in central Paris and also shared a stand with the Rainb'hôpital association at Solidays, one of the biggest rock festivals in France.

---

## Close Up: Support for PARIS 2018

---

**Claire CABANEL** is the new Development Manager for PARIS 2018. Reporting to Christian Camus, Director of Development, and with the support of the entire team of volunteers, Claire's mission is to organize, track and realize the strategy for sponsorship and donations. The overall objective is to raise 3.4 million euros in private financing. With much international and community experience in this field, Claire began her work with PARIS 2018 on September 10th 2015. Claire can be contacted at [Claire.cabanel@paris2018.com](mailto:Claire.cabanel@paris2018.com).

**Angel TAPIA-FERNANDEZ** is on loan from the Ministry of Youth and Sports. With his experience as a high-level civil servant and his strong background in the world of voluntary work, Angel will be reporting to the PARIS 2018 President and will coordinate the preparation and organization of the Gay Games 2018, within the framework of the action plan and strategy. Angel will also ensure compliance with public service missions, namely to promote education through sport, to restore the political meaning of citizenship, to prevent and fight against discrimination and to contribute to the attractiveness of France.

Welcome to Claire and Angel!

---

## Close Up: Sylvain Cheyrouse, Volunteer of the Month

---

From the steps of City Hall in the Gay Games Village 10, Sylvain Cheyrouse is this year's patron for the [international tournament of Niort](#). In his manifesto, he states: "PARIS 2018, the 10th edition of the Gay Games, represents a lot of things for me. I'm lucky to see everything coming together from close up. This is a huge machine and a magnificent adventure with strong values: Diversity, Respect, Equality, Solidarity, Sharing, Participation, Inclusion, Personal Best ... It is a great chance for Paris and the French LGBT sports to see the Games taking place here. This is a fabulous opportunity for visibility that we intend to thoroughly enjoy. The events and festivities will live up to everyone's expectations of Paris. 15,000 artists and athletes with 40,000 visitors from over 70 different countries are coming to participate in 36 sports and attend 14 cultural events, conferences, visits etc."



---

## Volunteer corner

---

If you want to be a part of the PARIS 2018 organisation, and contribute to the success of this unique event, [join the volunteers of PARIS 2018!!](#)

The Sports, Communications, Operations and General Secretariat branches are all looking for volunteers. [More information here.](#)

---

## News in brief - Paris 2018 around the world

---

**Paris:** Manuel PICAUD, President of PARIS 2018, was invited to meet with the new French government Ambassador for Sport, M. Antoine Anfré.

PARIS 2018 will meet with DILCRA - Délégation Interministérielle de Lutte Contre le Racisme et l'Antisémitisme (Interministerial Delegation for Antiracism and Antisemitism) – at the end of October to discuss collaborative actions in the framework of the 10th Gay Games.

The Director for Inclusion, Isabelle Thézé, the director for Participation, Emy Ritt, and the writer Cy Jung participated in pannel discussions during the conference for “Women on the move – sport for all” on 23 September in the Paris Town Hall of the 3rd arrondissement. The conference was organized by Cineffable, the Centre LGBT Paris Île-de-France and PARIS 2018.

**AUSTRALIA:** Team Australia is organizing to attend the 10th Gay Games in large numbers. They have a dedicated [Facebook](#) page. An upcoming informational meeting will be headlined in Sydney with the Gay Games Ambassador Michelle Ferris, world champion in cycling, and one of the few openly-lesbian professional Australian athletes.

**CHINA:** Volunteer Hua Qiu is promoting PARIS 2018 in China in Beijing and elsewhere. team China plans to participate in all sport and culture events.

**IRELAND:** PARIS 2018 will be in Limerick, Ireland, in October to meet with FGG delegates. Team Limerick is organizing this annual meeting of the Federation of Gay Games.

---

## **Support PARIS 2018: Why? How?**

---

With nearly 50% of funding coming from individuals, the Gay Games are an exception among the major international sporting events. **Participation and commitment are at the heart of the event.**

Since their creation in 1982, the Gay Games have been open to everyone, an advocate of inclusion, acceptance and respect of differences. Even if the world has evolved since 1982 and even if victories have been won, today there are still 77 countries in which homosexuality is illegal, and in 11 of these countries, homosexuality is punishable by death.

**Supporting PARIS 2018 is a way of sending out a message of inclusion and promoting equal rights for all.**

## **How can i help PARIS 2018?**

- Like us on [Facebook](#)
- Follow us on Twitter [@Parisgames2018](#)
- Become a [volunteer](#) with the organisation
- Become a [member](#) of the PARIS 2018 association
- Share [information](#) from PARIS 2018
- Participate in the event (registration opens in 2016)
- Make a tax-deductible [donation](#) (For French taxpayers.)

## **Suggestion box:**

This space is for you to let your imagination run free. We're counting on you!



Thanks to Xavier Héraud for his pictures during Forum of Associations © Xavier Héraud Yagg

Find PARIS 2018 on Facebook, Twitter, Youtube



[www.paris2018.com](http://www.paris2018.com)



CNDS  
CENTRE NATIONAL  
POUR LE  
DÉVELOPPEMENT  
DU SPORT

DIGES  
DÉLÉGUÉ  
INTERMINISTÉRIEL  
AUX GRANDS  
ÉVÉNEMENTS SPORTIFS



Newsletter n°3  
Septembre 2015  
Paris 2018 : J - 1025

## Le mot du président

Chères amies, chers amis,

Ces derniers mois, notre association a franchi un nouveau cap.

En complément du soutien financier au travers du Centre National pour le Développement du Sport (CNDS) et opérationnel par le Délégué interministériel des grands événements sportifs (DIGES), le Ministère de la Ville, de la jeunesse et des sports met à notre disposition l'un de ses cadres pour une durée de trois ans comme délégué exécutif.

Dans nos bureaux à Bagnolet, nous avons aussi embauché une déléguée au développement chargée de nous accompagner dans la recherche de partenariats privés. La Fondation reconnue d'utilité publique FACE, présidée par Gérard Mestrallet, a officiellement autorisé la création

## Dates clé

**1er au 11 octobre 2015 :**

European Masters Games à Nice

**Dimanche 4 octobre 2015 à partir de 17h :**

Thé au Sport au Tango (Paris 3e)

**8 octobre 2015 :**

- Comité de Suivi Institutionnels PARIS 2018 - Soirée bénévoles au Café Tomate (Paris 11e) de 19h à 2h avec les PopinGays

**11 octobre 2015 :**

sous son égide de notre fondation abritée « Inclusion PARIS 2018 ».

L'équipe de France, rassemblée par la Fédération sportive gaie et lesbienne, aux couleurs de PARIS 2018 a brillé aux Eurogames de Stockholm juste trois ans avant les 10e Gay Games. Le 4 novembre prochain débute le lancement officiel du compte-à-rebours : 1000 jours avant la cérémonie d'ouverture.

Enfin, toutes les équipes de bénévoles et nos partenaires à la Ville de Paris et la Région Île-de-France se mobilisent pour confirmer le programme complet des événements durant les Gay Games, avant de signer les contrats des infrastructures et de préciser tous les détails.

Aidez-nous à passer ce message sur Paris 2018 - Gay Games 10.

Le succès des Gay Games dépend de vous tous.

Faisons de PARIS 2018 une expérience inoubliable.

**Manuel PICAUD**

Co-president de PARIS 2018

Soirée MenInFrance au profit de PARIS 2018 (à partir de 17h)

**16 au 18 octobre 2015 :**

Assemblée Générale de la Fédération des Gay Games à Limerick (Irlande)

**4 novembre 2015 :**

Conférence de Presse à l'Hôtel de Ville de Paris pour le lancement du compte-à-rebours de PARIS 2018 : J-1000

**12 mars 2016 :**

Assemblée Générale de PARIS 2018 à l'Auditorium de l'Hôtel de Ville.

---

## Infos et Actus

---

### PARIS 2018 inaugure ses nouveaux locaux

Depuis mi-mai 2015, PARIS 2018 occupe ses nouveaux bureaux situés dans les locaux de la Fédération Française d'Escrime (FFE), à Bagnole à côté du métro Gallieni. La présidente FFE, Isabelle Lamour, ainsi que les 10 salariés de la fédération ont accueilli chaleureusement les représentants de PARIS 2018 et de la Fédération des Gay Games (FGG) lors d'une inauguration informelle. PARIS 2018 dispose désormais de deux bureaux de 50 m2 et de l'accès à trois salles de réunion d'un total de 150m2 ainsi qu'une cafeteria et un accueil communs. PARIS 2018 a aussi accueilli deux réunions du Comité fédéral de la Fédération sportive gaie et lesbienne en juillet et septembre. L'association y a réuni le 2ème Comité de Suivi Institutionnel le jeudi 8 octobre avec les représentants de l'Etat, la Région et la Ville de Paris et le président de la FSGL.





## Appel d'offre tourisme PARIS 2018 : c'est parti

Lundi 7 septembre, l'équipe Tourisme de PARIS 2018 a lancé un appel d'offre visant à sélectionner un ou plusieurs prestataires qui auront la charge de la conception et la commercialisation dès mai 2016, via le site [www.Paris2018.com](http://www.Paris2018.com), d'une large gamme de prestations d'hébergement et de tourisme – vendues en marque blanche ou en pleine visibilité pour les marques partenaires.

L'appel d'offre est paru dans [Tourmag](#) à la mi-septembre. La date limite pour la réception des offres est fixée au vendredi 30 octobre.

[En savoir plus](#)



### Des polos PARIS 2018, tout beaux

Habillez-vous aux couleurs des Gay Games ! En attendant l'ouverture d'une boutique, PARIS 2018 propose deux polos blancs à ses couleurs, l'un avec un logo bleu marine et les inscriptions PARIS 2018 – all equal, l'autre avec un logo quadricolore et les mentions complètes PARIS 2018 – GAY GAMES 10 – all equal.



Les polos existent en tailles femmes ou hommes. Seulement 40€, hors frais de port. Bientôt des informations sur la boutique en ligne.

## A venir : conference de presse PARIS 2018, j-1000

Le 4 novembre prochain, PARIS 2018 convoque une conférence de presse, réunissant Mme Anne Hidalgo, Maire de Paris, M. Thierry Braillard, Secrétaire d'Etat aux Sports et M. Jean-Paul Huchon, Président de la région Île-de-France ainsi que notre marraine Laura Flessel et notre parrain Jean-Paul Gaultier. Dans les salons de l'Hôtel de Ville de Paris, nous lancerons ensemble le compte-à-rebours des Gay Games 10 à 1000 jours de la cérémonie d'ouverture au Stade Jean Bouin.

---

## Ici et ailleurs

---

### PARIS 2018 aux Eurogames Stockholm 2015

Lors de cette 10e édition des Eurogames de Stockholm du 5 au 9 août 2015, la délégation française de 300 participants s'est faite joliment remarquée. Dans sa belle tenue commune, chaque membre était de fait un ambassadeur de PARIS 2018 et de la FSGL invitant chacun à venir participer aux prochains Gay Games et au Tournoi international de Paris. L'un des points forts de la semaine fut le spectacle aquatique « Pink flamingo » présenté et remporté



par les nageurs franciliens de Paris Aquatique où fut déployé un immense drapeau de PARIS 2018. Et bien sûr la soirée France qui inaugure l'esprit festif des futurs Gay Games. Pour tout savoir sur PARIS 2018 aux Eurogames de Stockholm : <https://www.Paris2018.com/fr/actualites/Paris-2018-aux-Eurogames-de-Stockholm>

## PARIS 2018 aux quatre coins de la France

Sur 2015, l'équipe PARIS 2018 aura participé à quatre tournois LGBT français à Lyon, Montpellier, Niort et Paris. Autant d'occasions de rencontrer de potentiels participants. PARIS 2018 est aussi présent au Forum des associations de la Fédération sportive gaie et lesbienne et au Salon des associations du centre LGBT Paris-Île-de-France et a partagé un stand avec l'association Rainb'hôpital à Solidays, l'un des plus grands festivals de rock et de solidarité de France.

---

### Zoom : du renfort pour PARIS 2018

---

**Claire CABANEL** est la nouvelle déléguée au développement de PARIS 2018. Sous la direction de Christian Camus, directeur du développement, et avec l'appui de toute l'équipe bénévole, elle a pour mission d'organiser, suivre et concrétiser la stratégie de sponsoring, mécénat et donation. L'objectif global est de réunir 3,4 millions de financement privé. Dotée d'une large expérience internationale et associative dans ce domaine, elle a commencé le 10 septembre 2015.

**Angel TAPIA-FERNANDEZ** est mis à disposition par le Ministère de la Ville, de la Jeunesse et des Sports. Fort d'une longue expérience de fonctionnaire de haut niveau et dans le monde associatif, cet inspecteur de la jeunesse et des sports travaillera sous la responsabilité du président et assurera la coordination de la préparation et l'organisation des Gay Games 2018, dans le cadre du plan d'action et de la stratégie. Il veillera également au respect des missions de service public, à savoir promouvoir l'éducation par le sport, redonner du sens politique à la citoyenneté, prévenir et lutter contre les discriminations et contribuer à l'attractivité de la France.

---

### Zoom : sylvain cheyrouse, le bénévole du mois

---

Dans l'équipe du Village des Gay Games 10 sur le parvis de l'Hôtel de Ville, Sylvain Cheyrouse est, cette année, le parrain du tournoi international de Niort. Dans sa profession de foi, il explique : « PARIS 2018, la 10e édition des Gay Games, représente énormément de choses pour moi. J'ai de la chance de les voir de près se mettre en place. C'est une énorme machine et une magnifique aventure avec des valeurs fortes : Diversité, Respect, Egalité, Solidarité, Partage, Participation, Inclusion, Dépassement de soi... C'est une grande chance pour Paris et pour le sport LGBT français de voir les Jeux se dérouler ici. Une vraie visibilité nous est offerte et nous comptons bien en profiter à fond. La fête va être à la hauteur de ce que représente Paris à travers le monde. 15 000 sportifs et 40 000 visiteurs viendront de plus de 70 pays différents pour participer à 36 sports et assister à une dizaine d'événements culturels, conférences, visites etc. »



---

## Le coin des Bénévoles

---

Si vous voulez participer à l'organisation de PARIS 2018 et contribuez à la réussite de cet événement unique et différent, n'hésitez plus : [Rejoignez l'équipe de bénévoles de PARIS 2018 !!](#)

La Direction des sports, la Direction Communication, la Direction des Opérations et le Secrétariat Général recherchent des bénévoles. [Plus d'infos](#)

---

## En bref - PARIS 2018 autour du monde

---

**Paris** : Manuel Picaud, président de PARIS 2018, est reçu chez le nouvel Ambassadeur pour le sport, M. Antoine Anfré.

L'association PARIS 2018 rencontrera fin octobre la DILCRA (Délégation Interministérielle de Lutte Contre le Racisme et l'Antisémitisme) pour présenter ses actions dans le cadre des 10e Gay Games.

La directrice de l'inclusion Isabelle Thézé, la directrice de la participation Emy Ritt, mais aussi l'écrivaine Cy Jung ont participé au pannel de discussion à la conférence femmes en mouvement – sports pour toutes le 25 septembre à la Mairie du 3ème arrondissement de Paris. Soirée organisée par Cinnefables, le Centre LGBT Paris Île-de-France et PARIS 2018.

**Australie** : L'équipe Team Australia s'organise pour venir en nombre aux 10e Gay Games avec une page [Facebook](#) dédiée et une prochaine réunion d'informations à Sydney avec l'ambassadrice des Gay Games Michelle Ferris, vice-championne du monde de cyclisme, l'une des rares athlètes australiennes professionnelles ouvertement lesbienne.

**Chine** : le bénévole Hua Qiu promeut PARIS 2018 en Chine à Pékin et ailleurs. Team China compte participer à tous les événements culturels et sportifs.

**Irlande** : Paris 2018 sera à Limerick en Irlande à la mi octobre pour rencontrer les délégués de la FGG. Team Limerick organise cette assemblée générale de la Fédération des Gay Games.

---

## Soutenir PARIS 2018 : Pourquoi ? Comment ?

---

Avec près de 50% de financement provenant de particuliers, les Gay Games sont une exception parmi les grands événements sportifs internationaux. **La participation et l'engagement sont au cœur de l'événement.**

Depuis leur création en 1982, les Gay Games, ouverts à toutes et à tous, prônent l'inclusion et l'acceptation de chacun tout en respectant les différences. Si le monde a depuis évolué et si des victoires ont été remportées, il n'en reste pas moins qu'aujourd'hui encore 77 pays considèrent l'homosexualité comme illégale et, dans 11 d'entre eux elle est passible de la peine de mort.

**Soutenir PARIS 2018, c'est porter un message d'inclusion et promouvoir des droits identiques pour toutes et tous.**

## Comment soutenir PARIS 2018 ?

- En aimant notre page [Facebook](#)
- En nous suivant sur Twitter [@Parisgames2018](#)
- En devenant [bénévole](#) au sein de l'organisation
- En [adhérant](#) à l'association PARIS 2018
- En relayant les [informations](#) de PARIS 2018
- En participant à l'événement (ouverture des inscriptions en 2016)
- En faisant un [don](#) déductible de vos impôts - France uniquement pour l'instant

## La boîte à idées :

Cet espace est le vôtre, donnez libre cours à toutes vos idées et suggestions, même les plus farfelues. On compte sur vous !

Merci à Xavier Héraud pour ses photos lors du forum FSGL © Xavier Héraud Yagg

Retrouvez Paris 2018 sur Facebook, Twitter, Youtube



[www.paris2018.com](http://www.paris2018.com)



[Unsubscribe](#)

c/o Centre LGBT  
63 rue Beaubourg  
75003 Paris  
France